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Säästöt haettu riveittäin ja ”koreittain”

Teknisen toimen johtajan ja 
palvelualuejohtajien ajankohtaiskatsaus
Vierailijat n. tunti:
- Joukkoliikenne: Särkkäaho & Jokinen
- Kaavoitusinfo: Harri Kuivalainen

Päätösehdotus
Tekninen lautakunta päättää merkitä annetun 
ajankohtaiskatsauksen tiedoksi.

Valmisteella tutustuminen Helsingin kaupunkiympäristön 
toimialaan 13.-14.6.2024



OSBU 
2024
Kohteet ja 
toimeenpano

• Puistoruokailu Elsi
• Skeitti Maria ja Anne
• Uimahalli Maria
• Päättäjäiset Anne
• Rautatiesillan valot Velkki
• Nuotiopaikka Eve 



14.12.2023



14.12.2023



23.1.2024 Torikatu välillä Lampikatu/Rauhankatu (Jouko Rajajärvi) - vastuurajat ja toimet?!



Kaivokatu 
välillä Koulukatu- 
lampikatu

Vastuurajat ja toimet?!

23.1.2024 Jouko Rajajärvi



Lumitilanne 5.1.2024, Rainio



Lumenkaatopaikka 5.1.2024 (Jouko Rajajärvi)



Lumenkaatopaikka 8.1.2024



Lumenkaatopaikka 8.1.2024



Laaksotien ja Tähtiniementien meluvallit

4-tien myötäisesti Laaksotien päähän sekä Tähtiniementien varteen on 
suunniteltu meluvallit Rambollin toimesta

Meluvalleilla on tarkoitus vähentää moottoritieltä tulevaa melua ja näin 
parantaa viereisten asuinalueiden viihtyisyyttä

Meluvallien rakentamiseen käytetään pääasiassa maanmuokkaustöistä 
syntyviä pilaantumattomia ylijäämämaita ja uusiomateriaaleja. Näitä syntyy 
esimerkiksi Prisman rakennuksen yhteydessä

Jatkohyödyntämällä ylijäämämaita voidaan tuottaa kustannussäästöjä, kun 
ylijäämämaita ei tarvitse kuljettaa pitkien matkojen päähän tai kuljettaa 
maankaatopaikoille. 

Lisäksi lyhyet kuljetusmatkat pienentävät maan-ainesten kuljetuksesta 
syntyviä hiilidioksidipäästöjä









Kirkkis-talon kustannukset 2024



Hankkeen muutokset kevääseen 2023 verrattuna

• Rakennusta on pienennetty, koska päiväkoti ei vielä tässä 
vaiheessa siirry Kirkkis-taloon vaan jatkaa Kettukallion 
päiväkodissa

• Rakennuksen laajuus on nyt 3 127 bm2 (muutos – 650 brm2)
• Rakennuksen runko on muutettu edullisemmaksi
• Piha-aluetta on kehitetty niin, että sen toimintoja on 

yksinkertaistettu ja karsittu



Suunnitelman kustannusarvio

• Rakennusosa-arvio on 10 720 000 €

• Päiväkodin rakentaminen laajennuksena on otettu huomioon 
suunnittelussa

• Turvallisuutta lisäävä automaattinen sammutusjärjestelmä on 
mukana suunnitelmassa

• Turvallisuutta lisäävät poistumistieportaat rakennuksen päissä 
ovat mukana suunnitelmassa

• Energiatehokkuutta parantamassa ovat aurinkopaneelit 
rakennuksen katolla

• Pihalla on edelleen huoltorakennus liikuntaa varten
• Pihalla on myös tekonurmikenttä.
• Pihan rakentamiseen on mahdollista saada avustusta (n. 150 

000 euroa).                    



Suunnitelman kustannusarvio, betonirunko

• Rakennusosa-arvio on 10 520 000 €

• Päiväkodin rakentaminen laajennuksena on otettu huomioon 
suunnittelussa

• Turvallisuutta lisäävä automaattinen sammutusjärjestelmä on 
mukana suunnitelmassa

• Turvallisuutta lisäävät poistumistieportaat rakennuksen päissä 
ovat mukana suunnitelmassa

• Energiatehokkuutta parantamassa ovat aurinkopaneelit 
rakennuksen katolla

• Pihalla on edelleen huoltorakennus liikuntaa varten
• Pihalla on myös tekonurmikenttä.
• Pihan rakentamiseen on mahdollista saada avustusta (n. 150 

000 euroa).



Hankkeen aikataulu

• Yleissuunnitelman ja kustannusarvion hyväksyminen 
01/2024

• Suunnittelu valmis  03/2023
• Urakkakilpailutus 04/2024 – 05/2024
• Koulu loppuu ja eu-vaalit06/2024 
• Urakoitsijan valinta 06/2024
• Vanhan koulun purku 07/2024 – 09/2024
• Koulun väistö Tommolaan 08/2024
• Uuden koulun rakentaminen 10/2024 – 12/2025
• Tilojen käyttöönotto 01/2026





Säästöt haettu riveittäin ja ”koreittain”

Kuntatekniikan taksat 2024

Päätösehdotus
Tekninen lautakunta päättää hyväksyä liitteen mukaiset 
kuntatekniikan päivitetyt taksat 1.3.2024 alkaen.





Säästöt haettu riveittäin ja ”koreittain”

Lapsi- ja nuorisoparlamentti v. 2023

Päätösehdotus
Tekninen lautakunta päättää
1) merkitä Lapsi- ja nuorisoparlamentin kehittämisehdotukset 

tiedoksi ja
2) antaa kehittämisehdotuksiin valmistelutekstin mukaiset 

vastaukset sekä sitoutua vastauksissa esitettyihin 
kehittämistoimiin.



Säästöt haettu riveittäin ja ”koreittain”

Union Plaani ry:n lupahakemuksen, Heinolan 
tekonurmen lumen poistaminen keväisin, 
käsittely

Päätösehdotus
Tekninen lautakunta päättää, että
1) tekonurmelta lumen poistamiseen ei anneta liitteenä olevan 

hakemuksen mukaista lupaa viitaten niin saavutettaviin 
hyötyihin kuin haittoihin ja

2) alueella ei tule käyttää ympäristölle tai pohja- ja pintavesille 
haitallisia kemikaaleja.

Lautakunta kantaa huolta kentän rakenteiden kunnosta ja käyttäjien 
turvallisuudesta sekä perustelee päätöksen yksityiskohtaisemmin 
asian valmisteluosassa olevilla seikoilla.





Säästöt haettu riveittäin ja ”koreittain”

Union Plaanin lupahakemuksen täydennys 
teknisen lautakunnan kokoukseen 25.1

1) Emme kolaisi lunta kentän pintaan asti puhtaaksi vaan jättäisimme kentälle 20-
30 mm lunta suojaamaan tekonurmen pintaa ja näin rouhetta ei kulkeituisi pois 
nurmelta. Lopun lumen päälle siroittelisimme kumirouhetta sulamisen 
nopeuttamiseksi. 

2) Kolaisimme lumet kenttien päähän aidan viereen missä on noin 2 metrin suikale 
soraa jotta lumi sulaisi luonnonmukaisesti kentän vieressä olevaan rinteeseen. 

3) Emme käyttäisi mitään kemiallisia sulatusaineita lumen poistamisessa koska 
haluamme että kenttä on turvallinen  pelaajiemme käyttää kun lumi on sulanut. 

4) Kentän turvallista käyttöä laidalla olevat lumet eivät ole haitanneet edellisinä 
vuosina. Olemme kentän pääkäyttäjä ja olen ollut kentällä kyseisenä aikana joka 
ilta. Valmentajamme ovat suunnitelleet toiminnan niin ettei lumet ole haitanneet 
toimintaa.



Säästöt haettu riveittäin ja ”koreittain”

Union Plaanin lupahakemuksen täydennys 
teknisen lautakunnan kokoukseen 25.1

Lumen poistaminen oikeaan aikaan voi nopeuttaa kentän käyttö 1-3 viikkoa. Kyseessä 
on joukkueillemme kuitenkin kriittinen hetki kun Palloliiton sarjat alkavat huhtikuun 
puolivälissä ja pelien siirto on haastavaa pelin paljoudesta, tuomaripulasta ym johtuen. 
Joukkueemme kesätaukojen lyhentäminen ei tässä tapauksessa auta koska sarjapelit 
ovat tauolla joka tapauksessa heinäkuun. Joukkueemme pitävät kesätaukoja 
perheiden, vanhempien ja valmentajien lomien vuoksi jotta motivaatio pelaamiseen 
säilyy pitkälle syksyyn. Jalkapallokoulumme pyörii koko kesän ajan tauotta. 

Jos joudumme siirtämään joukkueiden harjoittelun ja sarjapelit Vierumäen 
tekonurmelle huhtikuuksi on kulut seurallemme noin 1500€/ viikko. Tähän tulee lisäksi 
polttoaine kulut vanhempien joutuessa huolehtimaan pelaajan matkasta Vierumäelle. 
Tekonurmelle suurin osa pelaajistamme tulee pyörällä tai kävellen. 

Osalla pelaajista ei ole taloudellista mahdollisuutta osallistua Vierumäen harjoituksiin. 



Säästöt haettu riveittäin ja ”koreittain”

Union Plaanin lupahakemuksen täydennys 
teknisen lautakunnan kokoukseen 25.1

Heinolan tekonurmi on seurallemme erittäin tärkeä koti! Emme missään nimessä 
halua pilata kenttää millään toimillamme, haluaisimme vain pystyä takaamaan 
joukkueillemme tasapuolisen valmistautumisen kesän sarjapeleihin ja 
mahdollisimman aikaisen pääsyn rakkaalle kotikentälle harjoittelemaan ja 
pelaamaan. 

Seurassamme pelaa tulevana kesänä yli 350 pelaajaa joista 250 on alle 18.vuotiaita, 
kentän mahdollinen aukeaminen vaikuttaa merkittävään osaan Heinolalaisia 
lapsiperheitä. 

Kentän aukeaminen huhtikuussa antaa seurallemme myös mahdollisuuden 
markkinoida toimintaamme paremmin Heinolalaisille alakoululaisille ja 
päiväkotilaisille kun tiedämme varmasti etukäteen milloin kentälle pääsemme. 



Säästöt haettu riveittäin ja ”koreittain”

Lausunto Lahden seudun joukkoliikenteen 
palvelutasosuunnitelmasta 2024

Päätösehdotus
Heinolan kaupunki esittää lausuntonaan liitteiden mukaiseen 
Lahden seudun joukkoliikenteen palvelutasosuunnitelmaan 2024 
seuraavaa.

Huomioimme lausunnossa Heinolan päätöksentekijöiden esittämät 
säästövaatimukset ja painotamme sekä toiminnallista että 
taloudellista tehokkuutta palvelujen, reittien ja aikataulujen 
suunnittelussa.



Säästöt haettu riveittäin ja ”koreittain”

Lahden seudun palvelutasosuunnitelmassa tulee keskittyä 
matkustajamäärien kasvattamiseen, reittien ja vuorojen optimointiin 
sekä kustannustehokkuuteen. 
Samalla on tärkeää huomioida Heinolan erityistarpeet, kuten 
koulukuljetukset, sosiaali- ja terveyspalvelut sekä kaupallisten 
palveluiden saavutettavuus. Tietoa matkustajamääristä ja tarpeista 
tulee hyödyntää LSL:n ja maakunnan kuntien suunnittelussa, ja 
joukkoliikennepalvelun tulee olla mahdollisimman saavutettavaa ja 
helppokäyttöistä kaikille alueen asukkaille. Kokeilut, kuten 
rautatieliikenne, voisivat tarjota arvokaita täydennyksiä 
matkaketjuihin ja tietoa tulevaisuuden liikennepalveluiden 
suunnitteluun.

Tämän ohella Heinolassa nähdään tärkeänä
§ että suunnitelman toteutumista seurataan ja tarvittaessa 

tehdään korjaavia toimenpiteitä toteutuksen aikana.
§ tarvitaan myös avointa viestintää ja aktiivisesti käyttäjien 

palautetta, jotta joukkoliikenteen kehittäminen palvelee parhaalla 
mahdollisella tavalla alueen asukkaita.



Säästöt haettu riveittäin ja ”koreittain”

Toivomme, että esittämämme näkökohdat otetaan huomioon 
päätöksenteossa. Kiitämme LSL:n huolellisesta työstä 
suunnitelman laatimisessa ja odotamme yhteistyötä sen 
toteutuksessa ja seurannassa. Lausunnon valmisteluosassa on 
vielä taustoittavaa analyysiä palvelutasosuunnitelmasta Heinolan 
näkökulmista.



Säästöt haettu riveittäin ja ”koreittain”

Päällystyskohteet 2024
Tekninen korjaus 400.000€

Päätösehdotus 
Tekninen lautakunta päättää hyväksyä kuntatekniikan palvelualueen 
valmistelutekstissä esittämän ja liitteen kartan mukaisen alustavan 
päällystysohjelman vuodelle 2024.





Säästöt haettu riveittäin ja ”koreittain”

Torihinnasto 1.3.2024





Säästöt haettu riveittäin ja ”koreittain”

Tekniikkatoimialan käyttösuunnitelma 
vuodelle 2024



Säästöt haettu riveittäin ja ”koreittain”

Päätösehdotus
Tekninen lautakunta päättää
1) hyväksyä Tekniikkatoimialan talousarvion käyttösuunnitelman 

vuodelle 2024 liitteen mukaisesti,
2) hyväksyä Tekniikkatoimialan laskujen tarkastajat ja hyväksyjät 

liitteen mukaisesti ja
3) että talousarvion ja käyttösuunnitelman toteutumisesta 

raportoidaan osavuosikatsausten yhteydessä. 

Tekniikkatoimialan käyttösuunnitelma 
vuodelle 2024


